
 

PROTOKOLL 
 
2024-12-09     
 
BEREDNINGS- OCH FLÖDESGRUPP FÖR HÖJE Å 
VATTENRÅD 
 

 
Tid & datum: kl 13.00-16.30, måndagen den 9 december 2024  
 
Plats: Bruksgatan 22 Lund, Sockerbetan plan 5 
 
Bilagor:       4.1: Åtgärdslista inklusive aktuella åtgärder 
 5.2: Bubbelbarriär åtgärdsförslag  

7.1: Resultat från recipientkontrollen 
 7.2: Uppföljning av missbildade öringar i Vallkärrabäcken 

7.3: Sedimentprovtagning i Höje å 
8.6: Uppdrag till konsult och kansli 
 

Bilagor går att hitta i följande Google Drive länk under aktuellt datum: Länk till bilagor 
 

 

Närvarande:    
Helena Björn Lomma kommun  
Elin Fager  Staffanstorp kommun   
Jesper Persson Lunds kommun  
Susanne Johansson VA SYD  Anslöt kl 13.30  
Isak Nyborg  Höje å vattenråd 
Christoffer Bonthron Höje å vattenråd 
Elin Svensson Höje å vattenråd 
Therese Parodi Kävlingeåns vattenråd 
Rebecka Nilsson Ekologigruppen 
Filip Hvitlock Ekologigruppen Avvek kl 13.55 

Ärenden:  
 

1. Val av justeringsperson 
  
 Protokoll från föregående möte 2024-08-26 samt 2024-10-17 tas upp 

  
 Dagordningen 

Punkt 5.2 Bubbebarriär togs först på dagordningen. 
 

BG/FG beslutar  
- att välja Jesper Persson till justeringsperson 
- att lägga föregående protokoll till handlingarna 
- att godkänna dagordningen med ändringar 

 
2. Genomgång av viktiga ärenden på föregående styrelsemöte/AU  

Beslut av styrelsen att BG ska ta fram yttrande för remisser. AU tilldelade även 
konsult för recipientkontroll till SGS.   



 

 

3. Anmälningar  
 

Åtgärdsprogram 
2024-10-09 Beslut angående anmälan om vattenverksamhet och strandskyddsdispens 
Infiltrationsanläggning Alberta 
2024-10-28 Beställning av entreprenad för anläggning av Offgrid infiltrationsanläggning Alberta 
2024-11-22 Förbesiktningsprotokoll Gullåkra Mosse 
2024-11-25 LOVA Projektansökan Vattenvårdande åtgärder 2025-2027 
2023-11-26 LONA Projektansökan Återvätning Höje å avrinningsområde 2025-2027 
2023-11-26 Beställning konsultuppdrag för genomförande av recipientkontrollen 2025-2027 
  
Recipientkontroll 
2024-11-11 Månadsrapport recipientkontroll 
 
Vattenförvaltning/övrigt 
2024-11-01 Remiss - Väsentliga utmaningar, Södra Östersjöns vattendistrikt – Samrådshandlingar 
2024-11-04 Remiss – Lunds kommun vattentjänstplan 

 
Arbetsutskott 
2024-11-12 Protokoll från AU 
 

Förslag till beslut 
- att lägga anmälningarna till handlingarna 

 

 
4.1 Flödesgruppens åtgärdslista    Bilaga 4.1  

Punktens innehåll hanterades under punkt 5.1. 
    
 
4.2 Laget runt 

VA Syd har fått Värpinge-dammen slutbesiktigad. Gällande Rinnebäcksdammen 
har bemötanden skickats in till MMD. 
Lunds kommun arbetar vidare med grundvattenfrågor. 
Staffanstorp har beställt en rapport angående rensning av igenväxt dike som 
kommunen ansvarar för vis Vesums mosse. 
 

  BG/FG beslutar  
- att flödesgruppen har tagit del av redovisad information 

  

4. Flödesgruppen* 
* Flödesgruppen tillkom efter stora översvämningar 2007 och efterföljande år. 
Kommunerna utökade vattenrådets kommunavgift till ungefär det dubbla för att även 
arbeta med åns flödesproblematik. Gruppens främsta syfte har varit att öka kunskapen om 
åns hydraulik och hydrologi, tillskapa nya möjligheter till fördröjning samt utveckla nya 
metoder och arbetssätt för att minska riskerna för översvämning.  
 



 

 

5. Åtgärdsprogram 
 
5.1 Höje å åtgärdsprogram 2022–2024   
  Rebecka informerade om nyheter i det pågående arbete inom Höje å  
 
  Gullåkra mosse 
  Vid Gullåkra mosse är en förbesiktning gjord. Arbetet återupptas till våren för att 

åtgärda utloppet. Divers har satts ut för att jämföra magasinet uppströms med 
mossen nedströms. 

 
  Våtmark Skönabäck 
  Vattenverksamhet ska skickas in och planeras att anläggas under 2025.  
 
  Återvätning Skönabäck 
  Styrelsen för Skönabäck var först osäkra på projektet då de oroade sig för att 

kronhjort skulle påverkas negativt. Styrelsen ställde sig positivt efter ett 
expertutlåtande påtalat att kronhjort snarare föredrar blöta ytor.  

   
  Alberta infiltrationsanläggning 
  Entreprenad påbörjad.  Under 2025 startar utvärderingsdelen av projektet.  
   
  Reparations och underhåll 
  48 våtmarker har besökts och 18 behöver underhållsbehov. Ramavtal planeras att 

färdigställas under 2025. Underhållskoll görs var femte år. 
 
  KMV markavvattning pilotprojekt 

Biotopkarteringen är färdigställd för alla tre delavrinningsområden, och 
dialogmöte har hållits för Önnerupsbäcken. Nästa möte är det tänkt att åka ner 
till Tullstorpsån för studiebesök. Fler dialoger är inplanerade under 2025.   

 
  BG/FG beslutar  

- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering 
- att bjuda in beredningsgruppen för ett extra möte kring KMV i mars  
- att lägga informationen till handlingarna 

 
5.2 Bubbebarriären    Bilaga 5.2 

Filip Hvitlock från Ekologigruppen presenterade åtgärdsförslaget för 
bubbelbarriär i Lomma hamn.  

 
Tanken är att Vattenrådet står för driften via Lommas upphandlade entreprenör, 
där kostnad för driften behöver tas fram och presenteras för styrelsen. Katarina 
Löveborn på Lomma kommun har uppgifter för detta. Elin Svensson skickar över 
underlag till Filip om vem inom kommunen som har rådighet att besluta om 
anläggningens placering. För att undvika att saker faller mellan stolarna, behövs 
varje samtal med nyckelpersoner dokumenteras. Filip gör detta som en 
samrådshandling som läggs som bilaga till rapporten. Här ska även frågan om 
bygglov för boden redovisas. Jesper kommenterade att man borde titta vad som 
gjorts internationellt när det gäller val av konstruktion av bubbelbarriär inklusive 
eventuella leverantörer. Jesper kommenterade också att det mesta av skräpet 
kommer att passera eftersom barriären bara går ut med 1/3 av vattendrags 
bredd. Det är också så att barriär upp till 2/3 är tillåtet enligt Fiskelagen, vilket 



 

 

borde vara ett argument för att undersöka invändningar om att det stör 
fiskvandring. 

 
  BG/FG beslutar  

- att godkänna åtgärdsförslaget med ovanstående tillägg och ge 
Ekologigruppen i uppdrag att skicka in en anmälan om vattenverksamhet, 
samt ta fram förfrågningsunderlag inför upphandling av teknisk konsult 

- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 
5.3 Miljökrav i upphandlingsunderlag    

Det diskuterades om vad som är rimligt att ha som miljökrav i 
upphandlingsunderlagen. Enligt ett tidigare beslut från beredningsgruppen ska 
upphandlingsunderlagen följa miljökraven för den kommun där åtgärden utförs. 

 
  BG/FG beslutar 

- att kommunrepresentanterna skickar över de miljökrav som ställs i 
kommunens entreprenadupphandlingar till Ekologigruppen, med cc till 
kansliet, 

- att Ekologigruppen sammanställer förslag på miljökrav på 
entreprenadupphandlingar  

- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 
 

 
6.1 Remisshantering 

Helena Björn informerade under mötet om arbetssättet kring samrådsremisser.   
Granskning ska göras utifrån den roll man har, vilket för vattenrådet innebär att 
fokus ligger på exempelvis vattenkvalitet och flöde. Större remisser samkörs 
mellan vattenråden, medan mindre remisser som är avrinningsområdesspecifika, 
görs av respektive vattenråd.  

 
 BG/FG beslutar  

- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 
6.2 Samråd om MAXIMA VA Syd   Bilaga 6.2 

Beredningsgruppen har fått i uppdrag av styrelsen att ta fram ett yttrande om VA 
Syds avloppsreningsverk MAXIMA. Yttrandet ska vara färdigt till styrelsemötet 
den 11 februari 2025. Samrådstiden pågår till den 28 februari 2025. Kansliet 
undersöker vad som händer med vattenföringen när Källby ARV försvinner. 
 

  BG/FG beslutar 
- att beredningsgruppen inför nästa möte den 20 januari förbereder sig inför 

diskussion om upplägg 
- att vattenrådets yttrande synkas med kommunernas yttranden 
- att beredningsgruppen gemensamt tar fram ett yttrande innan den 11 

februari 2025 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 

6.   Vattenförvaltning 



 

 

6.3 Samråd om viktiga vattenfrågor i Södra Östersjöns vattendistrikt Bilaga 6.3 
Beredningsgruppen har fått i uppdrag av styrelsen att ta fram ett yttrande om 
väsentliga vattenutmaningar som är ett steg på vägen mot förvaltningsplaner och 
åtgärdsprogram för vatten som ska träda i kraft 2027. Yttrandet ska vara färdigt 
till styrelsemötet den 15e april 2025. Sista svarsdatumet är den 30 april 2025. 
 

  BG/FG beslutar 
- att beredningsgruppen inför möte 11 mars förbereder sig inför diskussion om 

upplägg,  
- att beredningsgruppen gemensamt tar fram ett yttrande innan den 15e april 

2025 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

 

 
7.1 Information från recipientkontrollprogrammet  Bilaga 7.1 

Isak informerade om resultat från senaste recipientkontrollen. Det har 
förekommit en del höga halter av kväve som är svåra att förklara. En del omprov 
ska tas. 

   
  BG/FG beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
7.2 Uppföljning av missbildade öringar i Vallkärrabäcken Bilaga 7.2 

Lunds kommun gör regelbundna uppföljningar för att kolla statusen på 
fiskbeståndet i Vallkärrabäcken efter att soptippen Sankt Hans backar orsakat 
missbildade öringar. Isak berättade att andelen missbildade öringar i 
Vallkärrabäcken fortfarande är relativt hög. Orsaken till missbildningen är 
troligtvis tungmetaller och/eller miljögifter.  

 
  BG/FG beslutar 

- att bjuda in representant från Miljöförvaltningen för att besvara frågor kring 
plan framåt för att åtgärda problematiken med missbildade fiskar,  

- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 
7.3 Sedimentprovtagning i Höje å   Bilaga 7.3 

Länsstyrelsen har utfört en större sedimentprovtagning i Höje å inom ramen för 
nationell sedimentinventering. Detta för att verifiera eller avfärda en eventuell 
förorening i sedimenten.  

 
  BG/FG beslutar 

- att bjuda in representant från Miljöförvaltningen för att ge sin syn på 
föroreningarna i sedimenten, 

- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 

 
8.1 Kommunikation 

Redovisning av kommande utåtriktat arbete samt kommande möte med 
kommunikatör.   

7.    Recipientkontroll  

8. Administration/övrigt 



 

 

 
  BG/FG beslutar 

- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 
8.2 Uppdrag till kansli och konsult   Bilaga 8.2 
   
   
  BG/FG beslutar 

- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 
 
8.3 Övrigt 
   Avtackning för Susanne hölls. 
    

BG/FG beslutar 
- att beredningsgruppen har tagit del av redovisad information 

8.4  Sammanträdestider 2025 

 
Styrelsen     
09:00 på tisdagar 2025-02-11 Staffanstorp 
  2025-04-15 Teams 

  2025-05-27 Årsstämma, Habo gård 
  2025-09-16 Kristallen, Lund 
  2025-11-25 Teams 
Arbetsutskottet     
10:00 via Teams 2025-01-28 Teams 

  2025-04-01 Teams 
  2025-09-02 Teams 
  2025-11-11 Teams 
      
Berednings/flödesgrupp     
13.00 på tisdagar i Lund 2025-01-20 Bruksgatan 22, Sockerbetan 
  2025-03-11 Bruksgatan 22, Sockerbetan 
  2025-06-10 Bruksgatan 22, Sockerbetan 
  2025-08-26 Bruksgatan 22, Sockerbetan  
  2025-10-14 Bruksgatan 22, Sockerbetan   
  2025-12-09 Bruksgatan 22, Sockerbetan  

 
BG/FG beslutar  
- att lägga informationen till handlingarna 

 
 
8.5 Publicering av protokoll 

För att kunna lägga ut protokollet från mötet på hemsidan behöver BG/FG 
godkänna publiceringen efter justering. 

 
BG/FG beslutar  
- att godkänna att protokollet publiceras på hemsidan 

 



 

 

 
För  
HÖJE Å VATTENRÅD  

 
Isak Nyborg 
Sekreterare 

Helena Björn 
Ordförande FG 

Elin Fager 
Ordförande BG 

Jesper Persson 
Justerare 


